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El president de l’Associa-
ció de Pagesos i Rama-
ders d’Andorra, Miquel
Font, va valorar molt po-
sitivament els avenços
que s’estan fent per con-
solidar la raça bruna en
el sector boví, però va
constatar les dificultats
per comercialitzar carn
de qualitat en el sector
oví. Els problemes venen
donats per la gran esta-
cionalitat que hi ha en
aquest tipus de bestiar,
que fa que les canals a
punt per consumir vin-
guin molt concentrades
en una època de l’any

concreta. Segons va dir
Font, aquest problema ja
va costar molt de solucio-
nar amb la vedella, grà-
cies a l’esforç dels rama-
ders, i va afegir que
espera que en un futur es
pugui també superar en
el cas de la carn de cor-
der, ja que avui en dia és

molt difícil de trobar carn
controlada d’aquest ani-
mal al mercat.

En el cas de la carn de
qualitat de vedella, Font
es va mostrar convençut
que en 5 o 6 anys la bru-
na serà l’única raça que
hi haurà a les explota-
cions andorranes. 

Problemes per comercialitzar
carn de corder de qualitat 

RAMADERIA

L’Associació de Rama-
ders va constatar que hi
ha problemes d’estacio-
nalitat a l’hora de co-
mercialitzar carn de cor-
der de qualitat.
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Ovelles exposades a la Fira de Canillo ahir.
ANA

La Fira del Bestiar de Canillo esdevé un any
més «un reconeixement als ramaders»

RAMADERIA

La inauguració d’aquest esdeveniment va aplegar una gran quantitat de visitants i es van exposar 235 caps de bestiar

Malgrat el fred, la Fira del
Bestiar i Artesania de Ca-
nillo va aplegar ahir una
gran quantitat de visi-
tants, que es van passejar
per les parades d’artesa-
nia i oficis antics, per l’ex-
posició de bestiar, i van
gaudir del concurs d’en-
ganxada, que, com a no-
vetat, es va fer coincidir
amb el popular esdeveni-
ment. 

El cònsol major de Ca-
nillo, Enric Casadevall, va

indicar que la ramaderia
és un ofici que desgracia-
dament anirà a menys
perquè és molt esclau i els
joves no s’hi volen dedi-
car. Precisament, va des-
tacar que la fira que es va

celebrar ahir és «un reco-
neixement a la gent que
encara s’hi dedica» i una
manera d’agrair la feina
que fan, a més de ser una
jornada festiva sobretot
per als més petits, que te-

nen ocasió de veure i to-
car els animals. 

La fira va comptar amb
un total de 235 caps de
bestiar exposats a l’apar-
cament dels Refugis, a
més d’una gran varietat

de parades d’oficis antics
i de tallers infantils d’ar-
tesania, repartits per l’a-
parcament i la plaça Car-
lemany.

El cap de Govern, Jau-
me Bartumeu, es va ex-

pressar en un sentit simi-
lar al de Casadevall res-
pecte al futur de la rama-
deria ja que tot i expressar
la voluntat del Govern de
mantenir el suport als pa-
gesos i ramaders, també
va dir que «hem de ser
conscients que l’evolució
econòmica no afavoreix el
manteniment de les ex-
plotacions ramaderes».
Pel que fa a les dificultats
d’aconseguir la successió
a les explotacions, Bartu-
meu va dir que el Minis-
teri ha estudiat la possibi-
litat de fer una escola de
capacitació agrícola, però
que no hi ha massa crítica
suficient per portar-la a
terme. Una de les possibi-
litats seria, segons el cap
de Govern, arribar a
acords amb l’escola de ca-
pacitació de l’Alt Urgell.
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El cap de Govern, Jaume Bartumeu, va passejar ahir per la Fira.

La Fira del Bestiar de
Canillo va esdevenir
ahir, un cop més, un «re-
coneixement als rama-
ders» i es van exposar
235 caps de bestiar.
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